

中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）

美国《化学文摘》(CA)收录

荷兰《医学文摘》(EMBASE)收录

荷兰Scopus数据库收录

波兰《哥白尼索引》(IC)收录

美国《乌利希期刊指南》(UPD)收录

中国生物医学文献数据库收录

万方数据——数字化期刊群全文收录

中文科技期刊数据库全文收录

中国学术期刊网络出版总库全文收录

国家科技学术期刊开放平台全文收录

ISSN 2095-1264

CN 43-1507/R

CODEN ZYHAE8

肿瘤药学[®]

ZHONGLIU YAOXUE

2022年8月第12卷第4期(双月刊)

ANTI—
TUMOR
PHARMACY

Volume 12 Number 4
August 2022



www.zglxy.com

ISSN 2095-1264



0.8>

9 772095 126224



湖南省卫生健康委员会主管
湖南省肿瘤医院主办
中国抗癌协会系列期刊
JOURNALS OF THE CHINA ANTI-CANCER ASSOCIATION

4
2022

主 管:

湖南省卫生健康委员会

主 办:

湖南省肿瘤医院

学术顾问:

韩 锐 霍仕文 马 军
梅建明 孙 燕(院士)
王忠民 胡 彬 杨汉煜
甄永苏(院士) 周宏灏(院士)

编委会主任:

肖亚洲

名誉主编:

任华益

主 编:

王 静

副主编:

董晓荣 廖前进 刘昭前
欧阳取长 伍 奕 向 阳
杨 农 杨小平 张会来
周 辉

编辑部主任:

龚 倩

编 辑:

董珊珊 王 娟 于 静

责任编辑:

李 征

出 版:

《肿瘤药学》编辑部

国内发行:

湖南省报刊发行局
邮发代号: 42-391

国外发行:

中国国际图书贸易集团有限公司
(北京399信箱, 100048)
代号: BM2809

目 录

规范·指南·共识

妇科肿瘤卡铂化疗所致过敏反应的中国专家共识(2022年版) 413

文献解读

关于《PARP抑制剂耐药机制及应对策略》的解读 曾 靖, 尹如铁 422

新药介绍

治疗复发或转移性宫颈癌的抗体偶联药物:Tisotumab Vedotin-tftv 黄 佳, 王 浩, 钟 薇, 等 428

综述

妇科肿瘤相关双特异性抗体药物 甄千玮, 张友忠 433

卵巢癌中的脂质代谢

..... 张 秀, 王 静, 吴娜怡园, 等 441

调节NK细胞抗肿瘤能力的新靶点:Siglec-7和Siglec-9

..... 朱 武, 刘 香, 王美艳 447

TLR4受体在肿瘤中的研究进展

..... 王思思, 王泽友, 李慧洋, 等 455

基础研究

藤黄酸抑制人卵巢透明细胞癌ES-2细胞增殖和促进其凋亡的机制研究 殷 敏, 陈志高, 周慧梅, 等 465

miR-199a-5p和miR-206靶向调控SULF1并抑制卵巢上皮细胞对顺铂的敏感性 孙泽恩, 刘玉洁, 欧阳倩颖, 等 472

黄腐酚对人卵巢癌耐药细胞株SKOV3/DDP耐药性的影响及其机制 王 慧, 王 静, 闫冬娟, 等 481

槟榔碱通过氧化应激介导的内皮间充质转化致HUVE细胞损伤的机制研究 邓国磊, 何双桃, 李国良, 等 488

临床研究

奥拉帕利维持治疗进展后卵巢癌的真实世界治疗数据 王红国, 郑 虹, 高雨农, 等 496

聚乙二醇重组人粒细胞集落刺激因子预防宫颈癌放疗同步周化疔期间中性粒细胞减少症的临床观察 程淑霞, 马一鸣, 武 豪, 等 503

新辅助化疗结合手术治疗晚期卵巢癌的近期疗效及远期疗效观察 曹美婷, 耿海燕, 贾海霞, 等 508

中国标准连续出版物号:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

商标注册证号:

6125707

印 刷:

长沙美银印务广告有限公司

邮 购:

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院,邮编:410013)
(本刊发行部全年办理补订手续)

电 话:

0731-89762609, 0731-88651236

网 址:

<http://www.zgzlyx.com>

中国知网优先数字出版网址:

<http://www.cnki.net>

邮 箱:

zgzlyx2011@163.com
zgzlyx2011@126.com

微信服务号:

肿瘤药学杂志

定 价:

每本30元, 全年180元

出版日期:

2022年8月28日

期刊基本参数:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*136*
ZH*P*¥30.00*19*2022-8

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

宫颈小细胞神经内分泌癌108例临床分析

..... 刘超霞, 张克强, 桂玲, 等 514

阿帕替尼联合化疗在铂类敏感复发性卵巢癌患者中的疗效及安全性评价

..... 朱芬芳, 庄丽 521

流行病学

2014年—2018年湖南省肿瘤登记地区恶性肿瘤发病与死亡特征及变化趋势
分析..... 李灿, 王静, 廖先珍, 等 528

药学服务

肿瘤专科医务人员对抗肿瘤生物类似药认知的调查分析
..... 曾媚姿, 龚倩, 谌贊, 等 536

肿瘤护理

疾病感知在中晚期宫颈癌同步放化疗患者症状群与生活质量间的中介效应
分析..... 何婷, 陈月梅, 蒋清华 543

ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 12 Number 4 August 2022

Administrative Office:

Health Commission of Hunan Province

Sponsored by:

Hunan Cancer Hospital

Academic Advisor:

HANRui, HUO Shiwen, MA Jun,
MEIJianming, SUN Yan,
WANGZhongmin, XU Bin, YANGHanyu,
ZHENYongsu, ZHOUhonghao

Chief of Editorial Board:

XIAO Yazhou

Honorary Editor-in-Chief:

REN Huayi

Editor-in-Chief:

WANG Jing

Deputy Editor-in-Chief:

DONG Xiaorong, LIAO Qianjin,
LIU Zhaoqian, OUYANG Quchang,
WU Yi, XIANG Yang, YANG Nong,
YANG Xiaoping, ZHANG Huilai,
ZHOU Hui

Director of Editorial Department:

GONG Qian

Editor:

DONG Shanshan, WANG Juan, YU Jing

Editor in Charge:

LI Zheng

Publication:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy*

Domestic Distributor:

Hunan Bureau for Distribution of
Newspaper and Periodicals
Code No. 42-391

Overseas Distributor:

China International Book Trading
Corporation (P.O. Box 399, Beijing,
100048, China)
Code No. BM2809

CONTENTS

Standard · Guide · Consensus

China expert consensus on hypersensitivity reactions induced by carboplatin chemotherapy of gynecologic tumors in China (2022 Edition) 413

Literature Interpretation

Interpretation of *Understanding and overcoming resistance to PARP inhibitors in cancer therapy* ZENG Jing, YIN Rutie 422

Introduction of New Drug

An antibody-drug conjugate in treating recurrent or metastatic cervical cancer:
Tisotumab Vedotin-tftv HUANG Jia, WANG Hao, ZHONG Wei, et al. 428

Review

Gynecological tumor-related bispecific antibody drugs ZHEN Qianwei, ZHANG Youzhong 433

Lipid metabolism in ovarian cancer ZHANG Xiu, WANG Jing, WU Nayiyuan, et al. 441

New targets for regulating antitumor ability of NK cells: Siglec-7 and Siglec-9 ZHU Wu, LIU Xiang, WANG Fuyan 447

Research progress of TLR4 receptor in tumor WANG Sisi, WANG Zeyou, LI Huiyang, et al. 455

Basic Research

Mechanism of gambogic acid inhibiting proliferation and promoting apoptosis of human ovarian clear cell carcinoma ES-2 cells YIN Min, CHEN Zhigao, ZHOU Huimei, et al. 465

miR-199a-5p and miR-206 target SULF1 and inhibit the sensitivity of ovarian epithelial cells to cisplatin SUN Ze'en, LIU Yujie, OUYANG Qianying, et al. 472

Effects of xanthohumol on drug resistance of human ovarian cancer cell line SKOV3/DDP and its mechanism WANG Hui, WANG Jing, YAN Dongjuan, et al. 481

Damage mechanism of arecoline on HUVECs triggered by oxidative stress-mediated endothelial-to-mesenchymal transition DENG Guolei, HE Shuangtao, LI Guoliang, et al. 488

Clinical Research

Real-world treatment data after ovarian cancer progression in olaparib maintenance therapy WANG Hongguo, ZHENG Hong, GAO Yunong, et al. 496

Clinical observation of pegylated recombinant human granulocyte colony-stimulating factor in the prevention of neutropenia during concurrent chemoradiotherapy for cervical cancer CHENG Shuxia, MA Yiming, WU Hao, et al. 503

Neoadjuvant chemotherapy combined with surgery in the treatment of advanced ovarian cancer CAO Meiting, GENG Haiyan, JIA Haixia, et al. 508

China Standard Serial Numbering:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

Trademark Registration:

6125707

Printing:

Changsha Fuyin Printing and Advertising Co., Ltd.

Post Address:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy* (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

Tel: 0731-89762609, 0731-88651236

Website: <http://www.zgzlyx.com>

Online First: <http://www.cnki.net>

E-mail: zgzlyx2011@163.com

zgzlyx2011@126.com

WeChat Service Account:

AntiTumorPharmacy

Price: ¥30/Issue, ¥180/Year

Publishing Date:

Aug 28, 2022

Basic Information of the Journal:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*136* ZH*P*

¥30.00*19*2022-8

Clinical analysis of 108 cases of small cell neuroendocrine carcinoma of uterine cervix LIU Chaoxia, ZHANG Keqiang, GUI Ling, et al. 514

Evaluation of the efficacy and safety of apatinib combined with chemotherapy in patients with platinum-sensitive recurrent ovarian cancer ZHU Fenfang, ZHUANG Li 521

Epidemiology

Analysis on the characteristics and trend of cancer incidence and mortality in the registered regions of Hunan Province from 2014 to 2018 LI Can, WANG Jing, LIAO Xianzhen, et al. 528

Pharmacy Service

Investigation and analysis on cognition of anti-tumor biosimilars among medical staff of tumor hospital ZENG Meizi, GONG Qian, CHEN Yun, et al. 536

Nursing

Analysis of the mediating effect of illness perception on the relationship between symptom clusters and quality of life in patients with advanced cervical cancer undergoing concurrent chemoradiotherapy HE Ting, CHEN Yuemei, JIANG Qinghua 543

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。



A photograph of two surgeons in green scrubs and blue caps performing surgery on a patient's arm. The surgeon on the left is looking down at the patient, while the one on the right is holding a surgical instrument. The background shows medical equipment, including a monitor displaying '69 52'.

医 师 之 术 德

8月19日
中国医师节